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REFERAT: Møde i grønt netværk 

24.02.2022 

1. Velkomst og præsentationsrunde 

• Klara Leona Funch, Casus Clima  

• Astrid Breck, Casus Clima  

• Anna Jakobsen, SIMA 

• Esben Salmonsen, forperson, Studenterrådet 

• Rikke Møller, Medicinstuderende for Klimaet 

• Nina Teglbjærg, foreningskonsulent, Studenterrådet 

• Ulf Blabjerg, Casus Clima  

• Louise Irvall Rasmussen, Casus  

• Signe Berg, Casus Clima 

• Caroline Bjerglund Andersen, sekretariatsleder, Studenterrådet 

2. Update fra KUs grønne styregruppe + aktive foreninger 

• Medicinstuderende for Klimaet 

o Ca. 5-7 aktive 

o Meldt sig ud af IMCC og skiftet navn 

o Foreningen har genfundet sig selv og fundet ny energi med nye aktive 

o Flere nye projekter, også uden for campus i samarbejde med andre 

o Planlægger fyraftensarrangement om mad og klima 

o Arbejdet på at blive valgt til generalforsamlingen som delegeret i Lægernes 

Pensionskasse 

o Startet drøftelse om at arbejde for klima/bæredygtighed på pensum 

• Casus Clima 

o Ca. 7-10 aktive 

o Har også været gennem en rebranding og fået flere aktive. 

o Faste arrangementer: interdisicplinary seminars (inspirationsoplæg med oplæg fra 

folks specialer) 

o Planlægger arrangement i foråret om klima, mad og madspil 

o Tidligere fokus på fagligt arbejde, men nu også fokus på det sociale fællesskab for 

aktive 

o Er kommet med i JURs bæredygtighedsråd 

• SIMA 

o (Forkortelse for Samfundsfaglig klimaindsats) 
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o 4 i koordinationsudvalg og flere ad hoc aktive i arbejdsgrupper,  

o Drøftet muligt navneskifte og nyt logo for at tydeliggøre den grønne vinkel  

o Har afholdt og afholder stadig arrangementer med formidling om sammenhæng 

mellem samfundsvidenskab og klima 

o Fokus på at afholde flere fysiske arrangementer for at tiltrække flere deltagere og 

aktive 

o Deltager også i bæredygtighedsrådet og kantineudvalg på SAMF 

• Studenterrådet 

o Fokus er på den politiske interessevaretagelse 

o Arrangerede event med bl.a. SIMA, Actory og Sustainability Science Center om 

olieforskning kan være bæredygtigt 

o Info: Actory er skabt for midler fra KU. Fokus er på at skabe handling pba. cases. Har 

ikke politiske holdninger, men i stedet fokus på case competitions o.lign. Forankret i 

Studenterhuset 

• Studenterrådets og Studenterhusets indsats: Kickstart af foreningslivet 

o Projekt frem til september 2023. Nina ansat som foreningskonsulent.  

o Fokus på at skabe bedre overblik over foreningslivet gennem bl.a. en digital 

foreningsoversigt og udbredelse af foreningsbazarer 

o Ligeledes fokus på at udvikle redskaber og tilbud, som kan understøtte 

foreningslivet ud fra deres behov 

• KUs styregruppe (Esben) 

o Tidligere to styregruppe med fokus på henholdsvis drift og uddannelser. 

o Målsætning om 50% CO2-reduktion på KU i 2030 ift. 2018 baseline ud fra scope 3 

o Også fokus at udbrede klima/bæredygtighed på flere uddannelser ved at sætte en 

retning. 

o Den nye styregruppe er struktureret efter flere søjler, hvor der er afsat midler til 

medarbejdere, som arbejder på tværs i en fælles bæredygtighedssekretariat. Dette 

bl.a. for at sikre centrale organisationsændringer.  

o Uddannelsessporet:  

▪ fokus på netværk på tværs af pHd-studerende inden for grønne projekter 

▪ Midler afsat til at udbyde flere tværgående kurser med fokus på 

bæredygtighed 

▪ Fokus på living lab, hvor hele KUs drift skal bruges til undersøgelser gennem 

deltagelse af KUs studerende og forskere.  

o Næste møde i marts med fokus på udmøntning af projektøkonomien 

3. Update på Uddannelser for Fremtiden (Esben) 

• Kampagne i foråret 2021 sammen med bl.a. Den Grønne Studenterbevægelse med fokus 

på klima/bæredygtighed inden for forskellige uddannelsesniveauer.  
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• Bl.a. fokus på at få bæredygtighed ind i formålsparagraffen i universitetsloven (en revision 

skal alligevel ske inden for de næste år). Dialogen med ministeren er gået i stampe.  

• Der nedsættes arbejdsgrupper inden for forskellige uddannelsesniveauer, hvor der bl.a. 

nedsættes en arbejdsgruppe om universitetsområdet under Børne- og Ungeministeriet, 

hvor Danske Studerendes Fællesråd (DSF) har en plads. Arbejdsgruppen skal se på hvordan 

man kan lave en strategi for at inkorporere klima/bæredygtighed på de videregående 

uddannelser.  

4. Drøftelse om samarbejde om aktiviteter i grønt netværk  

• Fra sidste møde: Open lunch om, hvad man kan bruge studenterdemokratiet til i arbejdet 

med klima/bæredygtighed på KU 

• Fra sidste møde: Samarbejde med progressive forskere i lokale bæredygtighedsråd på 

fakulteterne 

• XR planlægger happening, Vendepunktet, hvor broerne ind til Slotsholmen skal spærres. 

Mulighed at afholde en fælles mobiliseringsworkshop i starten af april. 

• En anden idé kunne være, at XR planlagde et arrangement om civil ulydighed, evt. med 

besøg af en juraprofessor og samfundsfaglige eksperter, som er planlagt af XR men med 

grønne foreninger som officielle eller uofficielle medafsendere.  

• Forårsfestivalen 

o Swipe til højre for klimaet (initiativ fra festivalen i 2019 og 2021) 

o Klimaet og Monopolet med folks etiske dilemmaer om klima fx temaopdelt 

5. Sparring på pensumkritik 

• Hvordan starter man dette arbejde? 

o God idé at kontakte studienævn og fagråd på ens fag/institut. 

o Altid godt at man er konkret i sine forslag. 

o God idé at finde allierede blandt forskere. 

o Find studenterrepræsentanter i studienævn/akademisk råd her: 

https://www.srku.dk/rep  

o Find fagråd på forskellige studier her: https://www.srku.dk/fagraad  

6. Punkt fra Medicinstuderende for Klimaet: Funding  

• Gode erfaringer: 

o Kontakt fagforeningen bl.a. ift. til forplejning til arrangementer. 

o Interne studiemiljøpuljer på KUs fakulteter.  

o Studenterrådets aktivitetsstøtte.  

o Se oversigt over puljer på KU og SRKUs støttemuligheder her: 

https://www.srku.dk/tilskud  

https://www.srku.dk/rep
https://www.srku.dk/fagraad
https://www.srku.dk/tilskud
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7. Evt. og næste møde 

• Anna og Rikke undersøger med XR muligheden for et arrangement om civil ulydighed og 

vender tilbage. Herefter besluttes dato for næste grønt netværksmøde.  

• Alle grønne foreninger overvejer, om de har andre idéer til, hvad vi kunne lave af fælles 

grønt arrangement på Forårsfestivalen. 


